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Централизованное тестирование по английскому языку, 2011

При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру, которая соответствует номеру правильного ответа,
или число, слово, последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без пробелов и каких-либо дополнительных
символов. Так как на экзамене распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ в полной форме,
например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая
алфавитную последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца могут использоваться несколько раз или
не использоваться вообще. Например: А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы к заданиям с развернутым ответом. Учитель
увидит результаты выполнения заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с развернутым
ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей статистике.

I (1) ... very well the first law conference l attended. It was in the 1990s. The conference had many outstanding speakers but
only one of them (2) ... a lasting impression in my mind. That speaker, a law lecturer, (3) ... answering a number of questions on his
paper that (4) ... when he (5) ... a question by an elderly gentleman in the audience: "If your father committed a murder and he
confessed the crime to you, what would you do?" The speaker Smiled and said, "Sir, you (6) ... me a very difficult question. I need
time to answer that, but I will, after the tea break."

When the session resumed, the speaker took his place on the stage. "I (7) ... to answer the gentleman's question now. As my
father's son I would listen to him. I would even cry with him. As his lawyer, I would advise him to confess to the crime and I would
go with him to the police station." His answer received what it (8) ... - thunderous applause.

1. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (1).
1) would remember 2) was being remembered 3) had remembered 4) remember

2. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (2).
1) left 2) was leaving 3) was left 4) had been left

3. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (3).
1) was just finished 2) had just finished 3) has just been finishing 4) had just been finished

4. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (4).
1) had been presented 2) had been presenting 3) presented 4) had presented

5. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (5).
1) had asked 2) had been asked 3) was asked 4) asked

6. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (6).
1) were asking 2) have been asked 3) have asked 4) asked

7. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (7).
1) would like 2) would have liked 3) liked 4) like

8. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (8).
1) deserves 2) was deserved 3) deserved 4) has been deserved

In 1995 I went (1) ... a trip which was (2) ... absolute disaster. I was going to Berlin on business when, by accident, I got (3) ...
the wrong train. We were on the way to Brussels before realised my mistake. When I got to Brussels I had more problems because
all my money was in German Marks and I didn't have my credit card with me. By chance I found (4) ... helpful policeman who was
soon (5) ... the phone to my company. Thanks (6) ... his help I was able to arrange (7) ... . Some money to be sent to a nearby bank. I
spent that night in a hotel and paid my bill in (8) ... cash before leaving. In the end I got to Berlin twenty-four hours later than I had
expected. Everyone thought my trip was a big joke.

9. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (1).
1) to 2) for 3) on 4) at

10. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (2).
1) а 2) an 3) the 4) -

11. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (3).
1) by 2) in 3) on 4) at

12. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (4).
1) а 2) an 3) the 4) -
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13. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (5).
1) at 2) by 3) on 4) to

14. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (6).
1) for 2) with 3) - 4) to

15. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (7).
1) to 2) for 3) at 4) with

16. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (8).
1) а 2) an 3) the 4) -

17. Про чи тай те пред ло же ния. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
 

Could I help you with anything... you can finish on time?
1) so as to 2) in case 3) so that 4) because

18. Про чи тай те пред ло же ния. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
 

The ... reaction was rather strange  — they were all blaming the traffic lights for the bus crash.
1) passer’s-by 2) passers-by's 3) passers'-by 4) passers-bys'

19. Ука жи те номер под черк ну то го фраг мен та, в ко то ром до пу ще на ошиб ка.
 

Half of (1) the students doesn't (2) understand a word (3) he says (4).
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

20. Ука жи те номер под черк ну то го фраг мен та, в ко то ром до пу ще на ошиб ка.
 

I told my husband that having a baby (1) was not only an awful responsibility (2) of me (3) and that he had to share it as well
(4).

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

21. Ука жи те номер под черк ну то го фраг мен та, в ко то ром до пу ще на ошиб ка.
 

The chapter five (1) deals with (2) the years leading up to (3) the war (4).
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

22. Ука жи те номер под черк ну то го фраг мен та, в ко то ром до пу ще на ошиб ка.
 

I was eager (1) to ask her out (2) but I was scaring (3) she might refuse (4).
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

23. Ука жи те номер под черк ну то го фраг мен та, в ко то ром до пу ще на ошиб ка.
 

He said that he had found an old Roman coin (1) in the garden (2) and is going (3) to take it to the museum (4) that afternoon.
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

24. Ука жи те номер под черк ну то го фраг мен та, в ко то ром до пу ще на ошиб ка.
 

There's (1) quite natural to experience a certain amount (2) of anxiety on your first day (3) at work (4).
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

Hollywood is associated with fame, fortune and glamour. Every year, thousands of young people (1) ... up there, hoping that a
producer will spot them and think they have that special something that audiences want to see. Unfortunately, most of them are (2) ...
on a journey that leads to disappointment. Take a (3) ... round Los Angeles and ask any waiter or waitress and they will tell you that
they are only working there for the time being, until they get their break in films. A combination of failure and economic problems
usually means that they eventually (4) ... up their minds to leave and return to the small town they came from, without having made
their fortune.

Before you come to the (5) ... that a life in film is for you, ask yourself carefully if you are ready for that change of direction.
You'll have to travel and live for a long time at your own (6) ..., working in jobs that provide you with a low (7) ..., with only the
occasional glimpse of a star to (8) ... you where you want to be.

25. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (1).
1) send 2) move 3) turn 4) play

26. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (2).
1) making out 2) setting off 3) taking off 4) moving out
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27. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (3).
1) voyage 2) cruise 3) tour 4) route

28. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (4).
1) do 2) make 3) run 4) come

29. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (5).
1) conclusion 2) reason 3) solution 4) feeling

30. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (6).
1) money 2) finance 3) payment 4) expense

31. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (7).
1) income 2) earning 3) charge 4) interest

32. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (8).
1) say 2) remember 3) recall 4) remind

33. Вы бе ри те от вет ную ре пли ку, под хо дя щую по смыс лу к пред ло жен ной ре пли ке-сти му лу.
 

Shall we go now? I have had enough.
1) Haven't you? I don't think so. 2) Aren't we? 3) Let me see. Did you really? 4) OK. I'll just get your coat.

34. Вы бе ри те ре пли ку-сти мул, под хо дя щую по смыс лу к пред ло жен ной от вет ной ре пли ке.
 

Do, please.
1) Do you think he can do it? 2) Shall I take the chairs away? 3) I couldn't do it in any case.

4) I can't do it at such short notice.

35. Рас по ло жи те ре пли ки так, чтобы по лу чил ся связ ный диа лог. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
 

A.  That's right, I certainly don't enjoy having him in the house. I think I'd be happier having a dog if I lived in the country.
B.  And he keeps you awake, doesn't he?
C.  Have you got a dog?
D.  You know, people imagine they'll be safer with a dog in the house but I doubt if they really are. Mine just barks all night

which annoys the neighbours.
E.  Really? Why's that?
F.  Well, yes, but he's a bit of a nuisance frankly.

1) CABDEF 2) CFEDBA 3) CDEFBA 4) CAEDFB

1.  Margherita Taylor is the only female presenter at Capital Radio, one of London's top music radio stations. She got into radio
while she was a student in Birmingham. Along with hundreds of other hopefuls, she and a friend queued for hours in the rain to take
part in a 'Search for a Star' competition held by a local radio station, BRMB. "I had to read a travel script and a weather script, talk
about myself for a minute, then introduce a record." Within days the phone call came to say that her voice had earned her a regular
show on BRMB. Truly the stuff dreams are made of. After working there for 18 months, she was offered a job with Capital.

2.  Margherita claims never to get nervous before a show. "You can't get nervous because then you make mistakes, she says. Of
course, there has been the odd disaster. "For instance, when I did my first live concert show at BRMB, I'd only done one programme.
In front of a crowd of 50,000, I went on stage to introduce a certain well-known singer. I said: "Please welcome our next performer.
You know her best for hits like." Then I just went blank. There was this silence from the crowd, and for the life of me I couldn't
think what she'd sung. That's one occasion that will stay with me for ever."

3.  Margherita says that her own musical tastes are varied. But she doesn't pick her own music for the show. The Capital
computer selects the records in advance from a list approved by the station managers. "The station has a certain sound, and if we all
picked our own music, it wouldn't sound like Capital," she says."But for someone who likes music, this is a dream job. I get to go to
concerts and meet the bands you can hear on my show. It's great to hear the "behind the scenes"gossip."

4.  Most people would expect that a presenter's most important qualities are a nice voice and huge amounts of confidence, but
Margherita says that basic maths is handy as well. "You have to make sure that you've got an eye on everything that's going on in the
studio, but you've got to be able to add and subtract and think in minutes and seconds," she says. "You're dealing with timed records,
and you have to be ready to switch to the news at exactly the right second. If you're going over to a live event, you need to be ready
for that on time, not a second earlier or later."

5.  Margherita Taylor is very nice and very easy-going, but very much in control. She is so much a "Capital Radio girl" that you
might think she is just doing a good job for the station's publicity department, although you know what she's saying really comes
from the heart. She smiles a lot, laughs a lot and is generally a great advert for Capital.

36. Про чи тай те текст и вы бе ри те ва ри ант от ве та, со от вет ству ю щий его со дер жа нию.
 

What do we learn about Margherita in the first paragraph?
1) She became a radio presenter by chance. 2) She expected to win the competition.

3) She was keen to become a radio presenter.
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37. Про чи тай те текст и вы бе ри те ва ри ант от ве та, со от вет ству ю щий его со дер жа нию.
 

What do we learn about Margherita's first live concert show?
1) Being nervous was not the cause of the problem. 2) People often remind her of what happened then.

3) She had not expected to have the problem she had.

38. Про чи тай те текст и вы бе ри те ва ри ант от ве та, со от вет ству ю щий его со дер жа нию.
 

One point Margherita makes about her job is that she
1) is unhappy that the records she plays are chosen for her. 2) likes most of the music that she plays on her show.

3) enjoys talking to the people whose records she plays.

39. Про чи тай те текст и вы бе ри те ва ри ант от ве та, со от вет ству ю щий его со дер жа нию.
 

What does Margherita Say about presenting a show?
1) It is essential to keep in mind what is going to happen next. 2) It is more complicated than she had previously thought.

3) The content of a show is sometimes changed suddenly.

40. Опре де ли те зна че ние ука зан но го слова в тек сте.
 
approved (3)

1) corrected 2) accepted 3) composed

41. Опре де ли те зна че ние ука зан но го слова в тек сте.
 
handy (4)

1) skilful 2) useful 3) available

42. Вы бе ри те пра виль ный ва ри ант пе ре во да (1, 2 или 3) в со от вет ствии с со дер жа ни ем тек ста.
 

She Smiles a lot, laughs a lot and is generally a great advert for Capital. (5)
1) Она много улы ба ет ся и сме ет ся, и в целом она фанат ра дио стан ции «Кэпи тал».

2) Она часто улы ба ет ся и сме ет ся и все время вос хи ща ет ся ра дио стан ци ей «Кэни тал»
3) Она часто улы ба ет ся, много сме ет ся, и во об ще она пре крас ная ре кла ма для ра дио стан ции «Кэпи тал».

1. Claire Lippold, 23, works for the Bat Conservation Trust
I did a degree in biology, and studied bats as part of my thesis. When I saw the ad for this job, I thought it would be perfect for

me. We get about ten thousand calls a year, many from people worried that if they have bats in their attics they can't have any
building work done. They need the right advice, because the law protects bats. We're contracted by an organisation called Natural
England to arrange a service whereby anybody with bats on their property can have a specialist volunteer come out and give
information and advice about the creatures they're living with. Generally, once they have the information, they're happy.

2. Anthea McNufty, 26, works for NHS Direct, the phone-in helpline operated by the National Health Service
Having worked in nurse training for a while, I found I missed the patient contact I'd enjoyed doing nursing itself. When I saw

this job, I thought of it as a way of getting some of that contact back - without the cleaning up! I remember the dread of what the
calls might be about on my first day, but they give you so much training before you're let loose that you can handle it. It was a bit
difficult not having the physical clues I'd have been able to pick up on the wards. But you very quickly get used to working with the
computer, it makes you feel safe.

3. Agnes Thomson, 60, works for a major broadcasting company
Yesterday, I got lots of calls relating to weekly programmes, though there was quite a contrast: the radio show for the blind, 'In

Touch", and "Watchdog' on TV. The 'In Touch' callers had heard of some new equipment and wanted further details. Watchdog is a
consumer programme and people generally call me because they have a problem with a product from a company we've covered on
the show. Quite often people phone to complain spontaneously, and when we call them again within ten days with a response, which
we promise to do in some cases, they've forgotten what made them cross.

4. Caroline Hickman, 34, works for a company with a wide range of household products
I really get a lot out of the work. We have such a wide range of products - from beauty and haircare through to nappies

(nenehuku) and household cleaners - that no two calls are ever the same. With laundry products, for example, we get lots of Specific
queries - people want to know what to use with certain types of material. We can't always go into details of all the settings of
different brands of machine, though. We also get a lot of calls about skincare from people who want to know about specific
ingredients in our products. You also get fascinating insight into the country's lifestyles. For instance, we tend to get lots of calls
about cleaning products on a Monday, presumably because people buy them over the weekend, then, towards Friday we'll get
haircare and beauty because they're planning a night out.

43. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which of the call-centre workers says that she advises people on the legal background to a problem?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

44. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which of the call-centre workers says that she enjoys the variety of things which people call about?
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1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

45. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which of the call-centre workers says that she finds the equipment that she works with reassuring?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

46. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which of the call-centre workers says that she used to find it hard to work with only a spoken description of people's problems?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

47. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which of the call-centre workers says that she gets back to certain callers within a given period of time?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

48. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which of the call-centre workers says that she has identified a regular pattern in calls on certain subjects?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

Thomas Edison knew his new invention, the lightbulb, would be revolutionary, but it's (1) ... that he realised quite how much
the introduction of (2) ... would affect the kitchen. The modern kitchen is overflowing with electrical appliances. For a busy parent
whose kids are hungry, the simplest (3) ... these days is to take some frozen food out of the freezer and pop it in the microwave. It's
been particularly (4) ... for women - no longer do they have to stay all day chained to the cooker and the kitchen sink.

49. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те слово в той форме,
в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что
за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (1).
 

ELECTRIC, BENEFIT, SOLVE, LIKE

50. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те слово в той форме,
в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что
за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (2).
 

ELECTRIC, BENEFIT, SOLVE, LIKE

51. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те слово в той форме,
в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что
за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (3).
 

ELECTRIC, BENEFIT, SOLVE, LIKE

52. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те слово в той форме,
в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что
за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (4).
 

ELECTRIC, BENEFIT, SOLVE, LIKE

Language experts have found that children can learn two languages at the (1) ... time and that they can't really tell the (2) ...
between them. They can easily switch from (3) ... language to the other once they have learnt when and with whom they should use
each language.

53. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (1) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать
не более 15 сим во лов.

54. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (2) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать
не более 15 сим во лов.

55. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (3) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать
не более 15 сим во лов.

56. Про чи тай те текст. Вы пи ши те по два лиш них слова в по ряд ке их предъ яв ле ния в тек сте.
 

The stairs that they are supposed to provide access (до ступ) to the upper floors of buildings are often inaccessible. For many
elderly people and others which with limited mobility, getting upstairs can be a daily problem to overcome.

57. Про чи тай те текст. Вы пи ши те по два лиш них слова в по ряд ке их предъ яв ле ния в тек сте.
 

However, stairlifts have been helping to people solve that problem since they first appeared in the US in the 1930s. Their
designs have undergone themselves many changes over the years and stairlifts have become safer and easier to use.
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58. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

They have a strong sense of (гор до сти за) their work.

59. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

I'll (вос поль зу юсь) advantage of the good weather to paint the shed.

60. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

A week seldom passed without a request for assessment, (не так ли)?


